
Vážení spoluobčané, 
 

další vydání našeho zpravodaje dostáváte do rukou na konci letošního roku, v čase 
předvánočním a vánočním, kdy většina z nás přemýšlí a hodnotí, jaký ten rok končící vlastně 
byl.  

Nejsou ale jen etapy roční. Volební období nedávno uplynulo také zastupitelům. Tedy 
těm, kteří se v posledních čtyřech letech ve větší či menší míře podíleli na zdárném chodu 
obce. Všichni si zasluhují mé poděkování za skutečně odvedenou práci. Není to práce vůbec 
snadná a v mnohých ohledech bývá nevděčná, protože na řešení každého problému zpravidla 
bývá více názorů. Odpovědnost za učiněná rozhodnutí však nesou právě členové 
zastupitelstva. Zažitá mylná představa, že o všech zásadních otázkách samosprávy rozhoduje 
starosta obce, by platila pouze v případě, že ostatní zastupitelé by se své role vzdali                 
a nevykonávali svěřený mandát důsledně. Nutno však popravdě dodat, že  i to se někdy stává. 

Mimo jiné i k vyjádření toho, do jaké míry jsou občané s činností svých volených 
zástupců spokojeni, slouží institut pravidelně se opakujících voleb, které právě v roce 2010 
proběhly. Jejich výsledek ukázal, že i přes nabízenou alternativu si výrazná většina z vás přála 
pokračovat ve stávajícím trendu. To mne samozřejmě těší a zároveň zavazuje.  

Proporční volební systém uplatňovaný v komunálních volbách umožňuje, aby mandát 
v zastupitelstvu obce obdržel i ten, kdo získal méně preferenčních hlasů  na úkor úspěšnějších 
kandidátů uvedených na jiných kandidátních listinách. Snadno se tak stane, že kandidát 
s relativně vysokou podporou voličů je nahrazen někým, kdo v zastupitelstvu zodpovědně ani 
pracovat nechce.  

Jak se své role zhostí noví zastupitelé, nám ukáže teprve čas. Mottem nás všech by 
měl být lepší a spokojenější život ve Svojšíně včetně všech jeho místních částí. Některé 
projekty je potřeba dovést do realizační fáze, jiné bude nutné připravit. Vždy však musíme 
mít na paměti, že si můžeme dovolit pouze tolik, na kolik máme. Nezbývá tak, než-li některé 
finančně náročné akce rozložit do více let, případně odložit na pozdější dobu. V hledání 
vhodných a přijatelných řešení však spočívá naše úloha… 

Mnoho občanů v povolebním období zajímá,  nakolik a proč se změnila struktura 
obecního úřadu a především: „Kolik za to dotyční budou mít?“ Mohu každého uklidnit,            
že každá změna, v daném případě změna počtu místostarostů z jednoho na dva, byla učiněna 
pouze za účelem zlepšení kvality výkonu veřejné správy a dostupnosti služeb nabízených 
občanům. Objem vyřizované agendy, a to nejen na úseku samosprávy, ale dnes již i přenesené 
státní správy stále narůstá. Bohužel, potřeba zajistit plnění všech povinností není doprovázena 
adekvátním přísunem finančních prostředků do rozpočtu obce tak, abychom si mohli dovolit 
zřizovat další plnohodnotně placená úřednická místa.  Vyšší míra zainteresovanosti volených 
zástupců (s potřebnými kompetencemi) na chodu obecního úřadu tak je v současné době 
vhodným řešením. Vzdor různým obavám zdůrazňuji, že zvolený model nezatížil obecní 
rozpočet žádnými nově vzniklými výdaji. Také výše dosavadní měsíční odměny 
neuvolněného místostarosty obce  byla minimální, kupř. v porovnání s některými sousedními 
obcemi takřka zanedbatelná. Zkusme se na věc dívat nezaujatě z pohledu odvedené práce            
a jejího konkrétního přínosu pro obec. Třeba jen poměr vynaložených platových prostředků                        
a dotací získaných ve shodném časovém období (přehled uveden na další straně zpravodaje) 
může být dobrým vodítkem k hledání odpovědi na neustálou polemiku. Tolik mé poněkud 
obsáhlejší vysvětlení v reakci na mnohdy přízemní kritiku, kterou v dané souvislosti slýchám.  

Protože nastává čas vánoční, zkusme se nad každodenními problémy povznést         
a tyto svátky prožijme v klidu a míru.  Do roku 2011 vám všem přeji především pevné 
zdraví  a osobní spokojenost. 
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